
   FREDERICIA KOMMUNE 

TILSYNSSKEMA JOURN.NR. 

14/6334 

Aftenskolens navn: DOF Skærbæk 

Tilsynsstedets adresse:   Skansevejens Skole, Indre Ringvej 175, 7000 Fredericia                                                                                   

Holdets navn: Maling og découpage for svagtseende og blinde             Holdnr: 1499 

Lektioner i alt: 12   Mødegange i alt:  2    Ugedag: lør og søn      Klokkeslæt: 10-16           

Start/slutdato: d. 4.10.2014-5.10.2014 

 _____ Undervisning / Studiekreds                     __x__  Undervisning af handicappede 

 _____  Instrumentalundervisning                       ______  Specifikke grupper 

_____   Foredrag 

Lederens navn: Jonna Heebøll                                      Tlf. . nr.: 2094 2551 

Dato for tilsynet: 5.10.2014                                                      Klokkeslet: 14-15 

Navne på repræsentanter fra aftenskolen, som deltager i tilsynsbesøget:     Jonna Heebøll. 

______________________________________________________________________________ 

Liste over bestyrelsesmedlemmer samt senest kendte tilskudsregnskab vedlagt 

Helge Heebøll (fm),      Ellipsen 28, Skærbæk, 7000 Fredericia tlf. 75562551 

 Jesper Nicolaisen          Rasphaven 10, Vonsild, 6000 Kolding   tlf. 75566019 

 Ane Bendixen              Ved Kragereden 28, 7000 Fredericia     tlf. 75944380 

 Anny Riis                      Årøvænget 8, Skæræk, 7000 Fredericia 

 Peter Nørholm             Overgade 1, Skærbæk, 7000 Freericia 

________________________________________________________________________________ 



1. Aftenskolens hjemmeside og/eller facebook: Hjemmeside: 

http://www.aftenskole.skaerbaeknet.dk og facebook-side. Facebook er primært for at få 

kontakt til de unge. 

2. Primære aktiviteter: Mange former for bevægelseshold.        

3. Antal deltagere i hele aftenskolen: Ca. 650 – men det er uden børn. Og så er det for to 

sæsoner, og der er ikke taget højde for gengangere i den enkelte sæson. Men tallet er samlet 

set nok ikke helt forkert. 

4. Aftenskolens udvikling, herunder om der er stigning eller fald i antal deltagere: Der er 

færre handicaphold i år. 

5. Antal tilmeldte deltagere til ovenstående aktivitet/hold: 5 

6. Antal deltagere til stede ved tilsynsbesøget: 4 samt en underviser og en frivillig. 

7. Er der hold aftenskolen ikke har fået op at stå i denne sæson, hvis ja hvorfor: Ja, 

livsstilkursus, hundetræning, les lanciers og zumba er ikke kommet op og stå. Der var 

mange unge med på zumbaholdene de sidste par år, men det er ikke længere så interessant, 

og de har ikke kunne finde en instruktør i år.  De kreative hold kører til gengæld godt. I 

fælleskataloget står primært efterårsets kurser, der kommer nye kurser i foråret. De 

annonceres i lokalbladet. 

8. Pris (for forskellige hold – opgiv evt. minimum og maksimum): Ca. 30 kr. pr. hold pr. 

time/lektion, nogle hold er lidt dyrere og andre lidt billigere. De handicappede betaler stort 

sest det samme som andre deltagere, men lidt mere. 

9. Udvikling i aftenskolens økonomi over de sidste tre år: Det går, men det er ikke så 

positivt mere. Der er kun aquahold og malerholdet for blinde og svagtseende tilbage fra Den 

Frie Aftenskole. Overordnet ser har skolens økonomi har fordel af de timer, som kørte i Den 

Frie Aftenskole og som nu er ophørt. Skoler med faldende timetal er bedre stillet en skoler 

med et stigende timetal pga. måden der gives tilskud på. 

10. Kommunale tilskudsforhold for aftenskolen: Ok. Men det er lidt træls, at der ikke er 

tilskud til zumba længere. 

11. Nuværende udfordringer for aftenskolen: At finde på nye emner der er interessante at 

udbyde, og at finde nye undervisere. Det kan godt være svært. Derudover er Idræt I 

Dagtimerne og FICNESS også konkurrenter til deres tilbud, og det kan være svært at 

konkurrere med dem. Samtidig har biblioteket flere og flere foredrag og de unerviser også i 

http://www.aftenskole.skaerbaeknet.dk/


IT nu, som aftenskolerne før underviste en del i. Kirkerne har også flere aktiviteter som 

konkurrerer med aftenskolerne. 

12. Samarbejde med Fredericia Kommune og andre: Ok.  

13. Aftenskolens fremtid og ønsker: Det kan godt blive svært, at finde en afløser til at lede 

aftenskolen i fremtiden. De unge har ikke interessen, og de kan ikke leve af det, og der skal 

bruges rigtig mange timerne til det. Aftenskolerne kunne godt drives i en stor eller flere 

store aftenskoler i Fredericia. 

14. Bemærkninger: 

 Det vil være interessant at vide, hvor mange personer i hele Fredericia, der bruger 

aftenskolerne – uden gengangere. Kan aftenskolerne trække disse tal ud af deres it-

systemer? 

 DOF Skærbæks formål er primært, at lave aktiviteter/undervisning i Skærbækområdet. De 

har mange deltagere fra både Skærbæk og Taulov.  

 Idræt i Dagtimerne – det kunne være interessant for Folkeoplysningsrådet at høre hvordan 

de kører og på hvilke betingelser. Er det en lige konkurrent til aftenskolerne? 

 Der kunne godt være et bedre samarbejde fra genoptræningshold og til aftenskolerne, så 

borgerne ikke kun bliver præsenteret for Idræt i Dagtimerne. 

 Jonna har også nogle gange studset over reklamer fra kommunen, over at de selv laver noget 

i stedet for at gøre det sammen med eksempelvis aftenskolerne (eks. om det at være nybagt 

forældre).  

 Bedre i Folkeoplysningsrådet til at orientere på tværs. Eks. Om den åbne folkeskole 

projekter/Brobygger som SIF har lavet. 

 

Tilsynsbesøget er foretaget af nedenstående medlemmer af Folkeoplysningsrådet og af 

Kultur, Idræt & Turisme. 

Fredericia, den  

 

------------------------------------------- ----------------------------------------------- 

Leif Urhøj, Folkeoplysningsrådet Jette Rosenfeldt, Folkeoplysningsrådet 



--------------------------------------------       

Birgitte L. Jakobsen, Kultur, Idræt & Turisme 


